
Referat samarbeidsforum for Dekomp Troms og Finnmark 
 
Tid:  15.6.2021, 12.00 - 14.00 
 
Sted:  Digitalt møte på Teams 
 
Til stede  
RSK Øst-Finnmark:   Arnulf Ingerøyen og Randi Vorren    
RSK Midt-Finnmark:   Lise Øfeldt og Karen Ellen Aina Eira    
RSK Vest-Finnmark:   Turid Pedersen og Øyvind Rognli  
Region Sør-Troms:   Vidar Just Malvin Larsen, Chris Tandy og Wenche Sjåfjell   
Region Senja- Sørreisa:  Ann Kristin Trondsen   
Region Indre Midt-Troms:  Erik Myre, Håvard Johnsen og Tove Fedje   
Region Tromsø:  Geir Olsen og Tove Røsvik   
Region Nord-Troms:   Bjørn Pedersen og Astrid Berg   
Montessorinettverk Troms:  Rickard Svensson   
UiT Norges Arktiske Universitet: Astrid Strandbu og Åse Slettbakk  
Samisk høyskole/Sàmi allaskuvla: Berit Anne Bals Baal  
KS:    Børge Eieland       
Utdanningsforbundet:  Ole Ragnar Leistad og Eskil Hovland          
                                                          
Statsforvalteren som sekretariat: Eivins Bratsberg, Linda Selnes og Jan Salmi  
 
Ikke til stede 
Troms og Finnmark fylkeskommune 
Nettverk for Internasjonale skoler   
 
 

Saksnr Sak Ansvar Frist 

14/21 Godkjenning av referatet fra møtet 09.04.21 
 
Beslutning 
Godkjent 
  

Sekretariatet   

15/21 Godkjenning av innkallingen til møtet 15.06.21 
 
Beslutning 
Godkjent 
 

Sekretariatet  

16/21 Kompetanseløftet for spesialpedagogikk og 
inkluderende praksis 
Maria Sjåvik hos Statsforvalteren orienterte om 
kompetanseløftet som del av tilskuddsordningen og hva 
som skjer framover. Utdanningsdirektoratet utvikler en 
ståstedsanalyse også for PPT. 
 
Deltakerne ønsket å få tilsendt innlegget i utfyllende 
form. 
 
Beslutning 

Statsforvalteren 
v/Maria Sjåvik 
 
 

 
 



Tas til orientering. 
 

17/21 Rapportering for tilskuddsmidler for 2020 
Statsforvalteren som sekretariat har ansvar for å 
informere samarbeidsforumet om 
tilskuddsmottakernes rapportering. Statsforvalteren har 
mottatt rapporteringer for 2020. Oversikt over 
innholdet fra rapportene fra eierne, sammenstillingen 
og rapporten fra UiT er tidligere sendt til deltakeren i 
samarbeidsforumet.   
 
Ole Leistad: Bønn til skoleeiere om å knytte dekomp 
opp mot det som skjer av utvikling i skolene. Lærerne 
vet ikke hva som ligger i dette begrepet slik at de 
forståelse for hva som skjer i ordningen.  
 
Erik Myre: Enkeltkommuner og enkeltskoler har 
rapportert, men er det krav om å være i 
nettverknettverk.  
 
UiT og Statsforvalter - kommentar til Erik Myre: Ikke 
lenger en forutsetning, men nettverk er gode arenaer 
for utvikling av partnerskap i barnehage-, skole- og UH-
sektor (jf. Retningslinjene for tilskuddsordning for lokal 
kompetanseutvikling i barnehage og skole pkt. 7.1).  
 
Beslutning 
Tas til orientering. 
 

Sekretariatet  

18/21 Sammensetning av samarbeidsforum  
Med bakgrunn i at samarbeidsforum tidligere har uttalt 
at forumet er for stort og føringer i de nye 
retningslinjene om sammensetning, representativitet 
og hensiktsmessighet, må det fastsettes ny 
sammensetning av forumet.  
 
Det er Statsforvalteren som fatter endelig beslutning 
om forumets sammensetning, etter dialog med eiere, 
UH-institusjoner og organisasjonene. 
 
Samarbeidsforum har to primære oppgaver:  

• å bli enige om en felles årlig innstilling 

• å bli enige om en overordnet, langsiktig plan. 
 
Statsforvalteren har lagt opp til en prosess for 
involvering av samarbeidsforumet og utarbeidet et 
forslag til sammensetning. Deltakerne i 
samarbeidsforum har fått en frist til å gi tilbakemelding 
på dette.  
 

Sekretariatet 
 

Senest 
søndag 20. 
juni kl. 
23.59 



Innen møtet har sekretariatet mottatt tre 
tilbakemeldinger. 
 
Skoleeierne i Nord-Troms mener at den foreslåtte 
sammensetningen i Samarbeidsforum i liten grad 
representerer kommunene med foreslått en 
skoleeierrepresentant fra hvert av de gamle fylkene. De 
ser heller ikke behovet for Sametinget som 
representant. Det samiske aspektet bør ivaretas av 
skoleeier og Samisk høyskole.  
 
Styret i RSK Øst-Finnmark støtter ikke Statsforvalterens 
forslag til sammensetning av samarbeidsforum for 
DeKomp Troms og Finnmark da de ikke føler dette 
forslaget ivaretar tilstrekkelig representativitet. De 
kommer med et konkret forslag til sammensetning. 
Forslaget er tidligere sendt til deltakerne i 
samarbeidsforumet. 
 
Geir Ove Olsen fra Region Tromsø er enig i at 
samarbeidsforumet må innskrenkes med tanke på 
antall deltakere. Slik det har vært i det siste, så er det 
ikke et forum ut ifra intensjonene. De har følgende 
betraktninger til utkastet fra Statsforvalteren: 

- Ut ifra forumets primære oppgaver, så 
framkommer det ikke hvilken prosess det skal 
være i forkant, dersom det skal være det, før 
forumet tar beslutning på årlig innstilling og 
vedtar den langsiktige planen. Det kan ha 
betydning med tanke på sammensetning av 
formet. Hvordan skal strukturen utenfor 
samarbeidsforumet rigges og fungeres for å 
sikre at forankring og involvering ivaretas i 
beslutningsgrunnlaget til forumet? 

- Dere trekker fram at forumet må ivareta en 
tilstrekkelig representativitet. Her tydeliggjøres 
det ikke hvilken representativitet som 
vektlegges. Vi vil bare understreke at Tromsø 
kommune alene har ansvaret for opplæringen 
for over 30% av elevene i Troms og Finnmark i 
grunnskolen. Med en representant fra 
grunnskolen med mange ulike skoleeiere kan bli 
utfordrende for å ivareta en god 
representativitet sett opp imot små og store 
kommuners behov. Da blir spørsmålet om det 
skal skilles mellom Troms og Finnmark, eller se 
på andre kriterier dersom det skal kun være to 
representanter fra grunnskolene med tanke på 
antall elever som forvaltes i vårt langstrakte 
fylke.  

- Det er fortsatt ønskelig at det ses videre på en 
fusjon eller en link mellom DEKOMP, REKOMP 



og Kompetanseløftet for spesialundervisning – 
ivareta helheten.  

 
Forumet drøftet forhold rundt sammensetning med 
søkelys på oppgavene til forumet, representativitet, 
balansering av representativiteten, hensiktsmessighet, 
størrelse og strukturer for forankring og involvering i 
sektor. 
 
I møtet kom det fram at fristen for å gi tilbakemelding 
på Statsforvalteren sitt forslag til sammensetning ble 
gitt i et vedlegg til innkallingen, og at flere derfor ikke 
hadde merket seg dette. I møtet ble det avtalt å utsette 
fristen til innen mandag 21. juni. Sekretariatet sender 
epost om dette til deltakerne i samarbeidsforumet.  
 
Navn på representantene i samarbeidsforumet må 
være avklart innen medio august 2021. Dette for å være 
operativ til behandling av tilskudd av midler for 2021 og 
for å videreføre arbeid med en felles plan for 
tilskuddsordningen for lokal kompetanseutvikling i 
Troms og Finnmark.  
 
Beslutning 
Uttalelser og argumenter angående hensiktsmessig 
størrelse, god balanse mellom aktørene og tilstrekkelig 
representativitet sendes Statsforvalteren senest søndag 
20. juni kl. 23.59 (for de som ikke allerede har sagt det 
de ønsker i chatten eller e-post). 
 
Statsforvalteren vil beslutte sammensetningen i løpet 
av sommeren.  
 

19/21 UiT i rolla som universitet med geografisk nærhet til 
regionen i samarbeidsforumet 
UiT er tildelt 1,5 mill kr av tilskuddsmidlene for 2020 
bla. for å utarbeid en konkret strategi for arbeidet med 
desentralisert ordning.  
 
I rammene for tildeling av 2021 midler er det satt av 
samme beløp til UiT, jf. sak 11/21. 
 
I arbeidet med revidering av Troms og 
Finnmarksmodellen for dekomp, har det til nå kommet 
fram til at forventningene til universitet knyttet til disse 
midlene er 
1. å jobbe på det overordnede nivå for å få en felles 

forståelse og praktisering av ordningen i fylket  
2. å ha oversikt over det helhetlige 

kompetansebehovet i fylket etter målsettingen for 
ordningen 

UiT 
 

 



3. å bidra i arbeidet med å lage en felles langsiktig 
overordnet kompetanseutviklingsplan som grunnlag 
for samarbeidsutvalget sin innstilling om tildeling av 
tilskuddsmidler 

 
UiT la i møtet fram hvordan de har rigget seg til for å 
arbeide med dekomp - her viste de i hovedsak til deres 
rapport for bruk av tilskuddsmidler for 2020. 
 
Det ble gitt gode tilbakemeldinger til UiT fra partnere. 
Flere ytret behov for tiltak knyttet til 
analysekompetanse. 
 
Når det gjelder tildeling av 2021-midler, pekte 
Statsforvalteren pekte på at UiT sammen med 
samarbeidsforumet må lage et beslutningsgrunnlag som 
skal være med i felles innstilling til Statsforvalteren (jf. 
milepælsplanen for tildelingsprosessen – se møte 9. 
april 2021 sak 11/21).  
 
Beslutning 
Tas til orientering.  
 

20/21 Helhetlig plan for arbeidet med tilskuddsordningen for 
lokal kompetanseutvikling i barnehage og grunnskole 
Statsforvalteren er i gang med å lage en helhetlig, 
overordnet, langsiktig plan for alle tre ordningene i 
tilskuddsordningen; rekomp, dekomp og 
kunnskapsløftet. Det tidligere igangsatte arbeidet med 
å lage en modell for dekomp Troms og Finnmark vil 
inngå i denne.  
 
Det er satt som mål å ha ferdigstilt planen innen 
desember 2021 slik at samarbeidsforum har det som 
grunnlag for tildeling av tilskuddsmidler for 2022.  
 
Arbeidsgruppa som har jobbet med modell for dekomp 
Troms og Finnmark, avtrer. Ny arbeidsgruppe kan 
etableres når ny sammensetningen av samarbeidsforum 
er klar. 
 
Beslutning 
Tas til orientering. 
 

Sekretariatet 
 

Innen 
desember 
2021 

21/21 Neste møter i samarbeidsforum 
- 10.09.21 kl 9.00 – 11.00 - digitalt 

o Innstilling til Statsforvalteren for 
tildeling av tilskuddsmidler for 2021 

o Plan for arbeidet med 
tilskuddsordningen for lokal 
kompetanseutvikling i barnehage og 

Sekretariatet 
 
 

 



grunnskole – langsiktig felles plan i 
samarbeidsforum for bruk av midlene i 
tilskuddsordningen 

o Annet 
 

- 29.10.21 kl 9.00 – 11.00 - digitalt 
o Plan for arbeidet med 

tilskuddsordningen for lokal 
kompetanseutvikling i barnehage og 
grunnskole – langsiktig felles plan i 
samarbeidsforum for bruk av midlene i 
tilskuddsordningen 

o Annet 
 

- 30.11.21 kl 12.00 – 14.30 - digitalt 
o Plan for arbeidet med 

tilskuddsordningen for lokal 
kompetanseutvikling i barnehage og 
grunnskole – langsiktig felles plan i 
samarbeidsforum for bruk av midlene i 
tilskuddsordningen 

o Annet 
 

 
Obs: Vi må huske at møtedatoene harmonerer med 
tanke på arbeidsprosesser som berører den 
overordnede, langsiktige planen. 

 
Beslutning 
Til orientering.  
 

 Eventuelt 
 
Ingen saker 
 
 
 
 

  

 
Vedlegg: PowerPoint fra møtet 

PowerPoint fra innlegget om Kompetanseløftet med utfyllende kommentarer 
 

 
 

Sekretariatet ønsker alle en god sommer. 


